
Antsla Vallavolikogu istungi 

 

 

P R O T O K O L L 

 

Antslas          18. juuni 2019 nr 6 

 

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00 

 

Istungi juhataja: volikogu esimees Merike Prätz 

Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi 

Osa võttis 15 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile). 

 

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, vallasekretär Kersti Käis 

ning pearaamatupidaja Eve Sikk.   

 

Merike Prätz: Mitteosalemisest on teatanud volikogu liikmed Lea Jõevere, Kaia Pruuli, Riho  

Roon ja Aivo Värton. 

Lehar Neve Saabus istungile 15.10 

 

Merike Prätz: Kuna Kaia Pruuli ei osale, siis 1. päevakorrapunkti kaasettekande teeb Raivo 

Vallner, revisjonikomisjoni liige ning eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimehe Aivo Värtoni 

asemel teeb kaasettekanded Margus Klaar, eelarve- ja majanduskomisjoni liige. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele volikogu liikmetele saadetud 10. punktilise päevakorra koos 

muudatusettepanekutega. 

Päevakorra poolt hääletas 12 kohal olnud volikogu liiget. 

 

 

Päevakord: 

 

1. Antsla valla 2018. aasta  konsolideeritud majandusaasta aruande kinnitamine 

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja 

Kaasettekandja: Margus Klaar, eelarve- ja majanduskomisjoni liige 

Kaasettekandja: Raivo Vallner, revisjonikomisjoni liige 

 

2. Antsla valla 2019. aasta II lisaeelarve 

Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem 

Kaasettekandja: Margus Klaar, eelarve- ja majanduskomisjoni liige 

 

3. Osalemine projektis „Vaimse tervise häiretega eakatele suunatud hoolekandeteenuste 

arendamine Võrumaal” 

Ettekandja: Kersti Kõrge, sotsiaaltöö peaspetsialist 

Kaasettekandja: Agnes Kirsbaum, sotsiaalnõunik 

Kaasettekandja: Margus Klaar, eelarve- ja majanduskomisjoni liige 

 

 



4. Kinnisasja omandamine (Tammiku alajaam) 

Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist 

Kaasettekandja: Margus Klaar, eelarve- ja majanduskomisjoni liige 

 

5. Antsla Vallavolikogu haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu kinnitamine 

Ettekandja: Margus Klaar, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees 

 

6. Vallavalitsuse informatsioon 

Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem 

 

7. Informatsioon reservfondi suunamisest 

Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja 

 

8. Ülevaade MTÜ Antsla Tervisekeskuse tegevusest 

Ettekandja: Üllar Salumets, Antsla valla esindaja 

 

9. Ülevaade SA Pokumaa tegevusest 

Ettekandja: Avo Kirsbaum, Antsla valla esindaja 

 

10. Muud küsimused 

 

 

1. Antsla valla 2018. aasta  konsolideeritud majandusaasta aruande kinnitamine 

 

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 

 

15.10 saabus volikogu liige Lehar Neve 

 

Kaasettekandja Margus Klaar: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud. Komisjoni 

liikmetel küsimusi ei olnud. Tehti ettepanek, esitada otsuse eelnõu volikogule kinnitamiseks. 

 

Kaasettekandja Raivo Vallner: Revisjonikomisjon kooskõlas Antsla valla põhimääruse 

paragrahviga 17, menetles Antsla valla 2018. aasta konsolideeritud majandusaasta aruannet ja tegi 

mõned märkused, millele vastasid audiitor ja pearaamatupidaja. 

Revisjonikomisjon kiitis heaks Antsla valla 2018. aasta majandusaasta konsolideeritud aruande. 

Revisjonikomisjoni liikmete ettepanek edaspidiseks on, et ei ole vaja majandusaasta aruandes 

kajastada nii põhjalikult maailma ja Eesti majanduse olukorda. Pigem peaks välja tooma ohud ja 

riskid. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla 2018. aasta  konsolideeritud 

majandusaasta aruande kinnitamine”. 

Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla 2018. aasta  konsolideeritud majandusaasta 

aruande kinnitamine” otsusena nr 26. 

 

 

2. Antsla valla 2019. aasta II lisaeelarve 

 

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 



Kaasettekandja Margus Klaar: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas määruse eelnõud ja leidis, et 

kui oleme garantiikirja Antsla linna veetöötlusjaama rekonstrueerimiseks andnud, siis tuleb 

lisaeelarve vastuvõtmist toetada. 

 

Toimus arutelu. 

 

Määrust muutvaid ettepanekuid ei tehtud. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2019. aasta II lisaeelarve”. 

Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 2 volikogu liiget. 

 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2019. aasta II lisaeelarve” määrusena nr 17. 

 

 

3. Osalemine projektis „Vaimse tervise häiretega eakatele suunatud hoolekandeteenuste 

arendamine Võrumaal” 

 

Ettekandega esines sotsiaaltöö peaspetsialist Kersti Kõrge. 

Ettepanek on osaleda partnerina Euroopa Sotsiaalfondi taotlusvooru meetme „Tööturul osalemist 

toetavad hoolekandeteenused” tegevuse „Eakatele, erivajadustega ja toimetulekuraskustega 

inimestele ning nende pereliikmetele töölesaamist toetavad hoolekandeteenused” projektis 

"Vaimse tervise häiretega eakatele suunatud hoolekandeteenuste arendamine Võrumaal". 

Tagada tuleb projekti omafinantseering aastatel 2020-2021 kuni 5000 eurot. 

Projekti eesmärk on välja selgitada: 

- kes on teenuse vajajad (sihtgrupi kaardistus, tüüpiliste kliendigruppide täpne kirjeldus); 

- milline on abi vajadus kliendigruppide lõikes (abivajajate hulk, milles abivajadus seisneb); 

- kui suur on optimaalne teenuse maht kliendigruppide lõikes; 

- kas, kui paljud ja millised osapooled on huvitatud integreeritud teenuse osutamises osalema; 

- kui suur on teenuse kulu; 

- millal, mille eest ja kui palju on kliendid valmis omaosalust maksma; 

- hoolduskoormuse kulud kliendi jaoks.  

Selle projektiga soovitakse alustada vaimse tervise häiretega inimeste abistamist varases faasis, 

mille tulemusena lähedased saavad jääda või naasta tööturule. 

Projektiga luuakse juurde 0,5 töökohta. 

 

Kaasettekandja Agnes Kirsbaum: Tegemist on jätkuprojektiga. Soovime siduda teenuse 

koduhooldusteenusega, ehk anda koduhooldusteenust osutavatele töötajatele kohustusi juurde, 

koormusi jagades. Hetkel on meil 2,6 avahooldustöötaja kohta, võiks olla 3,0 kohta. See tähendab, 

et eraldi töötajat me otsima ei pea. MTÜ Erihooldusteenuste Keskus töötajatega rääkides oleme 

aru saanud, et kõige rohkem tähendab see töö abi vajavatel inimestel „silma peal hoidmist”, 

vestlemist, rahustamist, sest nad on ärevushäiretega ja kardavad igapäevaelu toiminguid. 

 

Kaasettekandja Margus Klaar: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud ja leidis, et 

kuna raha eraldatakse SA-lt INNOVE ja see projekt võimaldab meil saada ülevaate oma vallas abi 

vajavatest inimestest, tuleb projektis osaleda, et neid inimesi aidata. 

 

Toimus arutelu. 

 

Küsimusi esitasid K.-Oudekki Loone, Raivo Vallner ja Airi Hallik-Konnula 

Küsimustele vastasid Kersti Kõrge, Merike Prätz, Kurmet Müürsepp. 

 



Kurmet Müürspp: Projekt on abiks töötavale inimesele, kes ei saa tööle minna, kuna peab 

hooldama kodus olevat dementset või vaimse tervisehäirega lähedast.   

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Osalemine projektis „Vaimse tervise häiretega 

eakatele suunatud hoolekandeteenuste arendamine Võrumaal””. 

Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Osalemine projektis „Vaimse tervise häiretega eakatele 

suunatud hoolekandeteenuste arendamine Võrumaal”” otsusena nr 27. 

 

 

4. Kinnisasja omandamine (Tammiku alajaam) 

 

Ettekandega esines  maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 

Antsla vallas Vana-Antsla alevikus Tammiku alajaama kinnisasjal, katastriüksus 14301:001:0070, 

pindalaga 69 m2, sihtotstarve tootmismaa 100%,  asus alajaam, mille Elektrilevi OÜ on praeguseks 

likvideerinud. Kuna nimetatud katastriüksus piirneb kolmest küljest Antsla valla omandis oleva 

Antsla mnt 1 katastriüksusega 14201:001:0072, tegi Elektrilevi OÜ esindaja 14.05.2019 

pakkumise võõrandada ülalnimetatud kinnisasi Antsla vallale. 

Lähtudes eelnevast teeb Antsla Vallavalitsus ettepaneku, omandada „Tammiku alajaam“ 

katastriüksus nr 14301:001:0070, sihtotstarve tootmismaa 100%, pindala 69 m², hinnaga 12 eurot, 

asukohaga Vana-Antsla alevik, Antsla vald Võru maakond. 

 

Kaasettekandja Margus Klaar: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud. Komisjoni 

liikmed tegid ettepaneku, lisada otsuse eelnõu seletuskirja maatüki hind ning kes maksab kinnistu 

võõrandamisega seotud notaritasu ja riigilõivu. Ettepanekuga on arvestatud. 

 

Toimus arutelu. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Kinnisasja omandamine”. 

Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige ja 

hääletamisest ei võtnud osa 1 volikogu liige. 

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Kinnisasja omandamine” otsusena nr 28. 

 

 

5. Antsla Vallavolikogu haridus- ja kultuurikomisjoni koosseisu kinnitamine 

 

Ettekandega esines haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Margus Klaar. 

Ettepanek on kinnitada järgmine haridus- ja kultuurikomisjoni koosseis: 

Margus Klaar - esimees; 

Evelyn Tõniste - aseesimees. 

liikmed: 

Üllar Salumets; 

Kadri Hillak; 

Anti Värton; 

Kadri Kõiv; 

Karille Bergmann; 

Riho Roon 

Üllar Ahi 

Heino Kalvet 

Jüri Kiidron 



Talvo Kont 

Karin Hellamaa 

Saima Tell 

Kati Velner 

koosseisuväline liige Hanna Hillak. 

 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu haridus- ja 

kultuurikomisjoni koosseisu kinnitamine”. 

Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Üks volikogu liige ei viibinud hääletamise ajal saalis.   

 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu haridus- ja kultuurikomisjoni 

koosseisu kinnitamine” otsusena nr 29. 

 

 

6. Vallavalitsuse informatsioon 

 

Vallavanem Avo Kirsbaum: Annan ülevaate suuremahulisematest investeeringutest: 

- Antsla esmatasandi tervisekeskus. Tööd kulgevad plaanipäraselt. Projekti muudatused on jäänud 

eelarve piiridesse; 

- Antslat läbivate riigimaanteede ja Antsla-Kraavi kergliiklustee ehitus. Koosolekud toimuvad. 

Lähipäevil alustatakse Antsla-Kraavi kergliiklustee muldkeha loomisega. Antsla kesklinna 

jõutakse ehitusega peale laata; 

- Antsla Gümnaasiumi C-korpuse renoveerimine. I projekteerimis-ehitus riigihange sai läbi viidud, 

kuna pakkumused ületasid hankelepingu eeldatavat maksumust ja hankija eelarvelisi võimalusi, 

lükatakse pakkumused tagasi ja kuulutatakse välja uus hange, et tööd jääksid sügis-talvisesse 

perioodi; 

- vallateede ja -tänavate pindamine. Leping tööde teostajaga AS TREV-2 Grupp on sõlmitud ja 

tööde teostamise tähtaeg on 31. juuli 2019. a; 

- Antsla linna veetöötlusjaama rekonstrueerimine. Töökorras hüdrante on meil vaja. Ootame KIK-i 

nõukogu otsust. 

 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

 

 

7.  Informatsioon reservfondi suunamisest 

 

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 

Reservfond on 50 000 eurot, reservfondi suunatud ei ole. 

 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

 

 

8. Ülevaade MTÜ Antsla Tervisekeskuse tegevusest 

 

Ettekandega esines Antsla valla esindaja Üllar Salumets. 

MTÜ Antsla Tervisekeskus on tegutsenud aastast 2000. MTÜ asutasid kaks omavalitsust Antsla 

vald ja Urvaste vald, et pakkuda hooldekodu teenust. Lisandunud on erivajadustega inimeste 

igapäevaelu toetamise teenus. MTÜ rendib ka ruume perearstidele ja kiirabile. 

Hooldekodus on 35 voodikohta, kahe- või kolmetoalised. Hooldekodul on oma köök, kaks lifti 

(üks neist toidu transportimiseks). Hooldekodus töötab 4 hooldajat, 3 abihooldajat, 1 koristaja, 2 

kokka, 1 remondimees, juhataja ja üldkoristaja. 



Hooldekodu on teinud ruumides remondi, mille käigus suured ruumid (vanaaegsed palatid) 

eraldati vaheseintega ja saadi 2-kohalised või 3-kohalised vaiksed, privaatsed toad.   

MTÜ kõrgeimaks organiks on liikmete üldkoosolek ja ühingul on kolmeliikmeline juhatus. 

Peale valdade (Antsla ja Urvaste) ühinemist jäi üheks omanikuks Antsla vald (liitunud vallad) ja 

teiseks omanikuks sai MTÜ Urvaste valla Veevärk, see võimaldas MTÜ Antsla Tervisekeskus 

jätkata MTÜ-na. 

MTÜ Antsla Tervisekeskus territoorium on piiratud aiaga. Ruumide puudus saab veidi lahendatud 

peale perearstikeskuse valmimist. 

MTÜ Antsla Tervisekeskus majandab teenuseid pakkudes ära, vallalt abi küsimata. 

 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

 

 

9. Ülevaade SA Pokumaa tegevusest 

 

Ettekandega esines Antsla valla esindaja Avo Kirsbaum. 

SA Pokumaa asutajaliikmeid on seitse, nendest üks füüsiline isik ja kuus juriidilist isikut. 

Nõukogusse nimetatud füüsiline isik on Külli Leppik, kes on Edgar Valteri pärija. Juriidilised 

isikud on Antsla vald, Kanepi vald, Eestimaa Looduse Fond, Eesti Vabariik 

(Rahandusministeeriumi haldusala), Eesti Post/Omniva ja Võru Selts. 

SA Pokumaa ülesandeks on teemapargi arendamine ja haldamine, Edgar Valteri loomingu 

tutvustamine ja erinevad keskkonnaprojektid. 

2018. aastal külastas Pokumaad 7 500 inimest. Pokumaa on avatud juunikuust kuni augustikuu 

lõpuni iga päev ning mai ja septembrikuus nädalavahetustel. Lisaks toimuvad erinevad õppereisid 

ja ekskursioonid kokkuleppel töövälisel ajal. Eelmisel aastal oli üle 100 erineva projekti, kus 

lapsed (kooli ja lasteaia) käisid looduses matkamas. Pakutakse giidi teenust ning toimub raamatute 

ja meenete müük. Eelmise aasta tähtsündmuseks olid Õunaaia kontserdid. Töötajaid on 

aastaringselt kaks. Suve hooajal on 6 inimest ajutiselt tööle vormistatud. 2018. aastal oli käive 

raamatute ja meenete müügist oli 50 542 eurot. Lisaks saab SA Pokumaa riigieelarvelist toetust - 

20 000 eurot aastas ning Kanepi ja Antsla vald toetavad kokku 5000 euroga. 

24. mail toimus Pokumaal nõukogu koosolek, kus kiideti heaks majandusaasta aruanne. 

2019. aasta tegevuskava on sarnane 2018. aasta tegevuskavaga, aga täiendavalt toimub Edgar 

Valteri 90. juubeliaastapäeva tähistamine. 

 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

 

10. Volikogu esimees informatsioon 

 

- järgmine volikogu istung toimub 27. august. 

- 19. juunil, algusega 14.00 toimub Antsla esmatasandi tervisekeskuse nurgakivi paigaldamine ja 

sarikapidu. 

- 20. juunil toimuvad lõpuaktused, 14.00 Antsla Gümnaasiumi põhikooli aktus ning 17.00 Antsla 

Gümnaasiumi gümnaasiumi osa aktus ja Kuldre Kooli põhikooli aktus. 

- 4.-7. juuli toimub laulu- ja tantsupidu. 

- 12.-14. juuli toimuvad Eestimaa Suvemängud. 

- 16.-23. juuli volikogu esimees Eestist ära, volikogu esimehe kohustusi täidab Margus Klaar. 

- 24.-25. juuli Eesti omavalitsusjuhtide suvised mitmevõistlused. 

- 8. augustil algab Vabariigi Valitsuse välitöönädal Võrumaal - terve nädal ollakse Võrumaal. 

 

//allkirjastatud digitaalselt//    //allkirjastatud digitaalselt// 

Merike Prätz      Helle Savi 

volikogu esimees     protokollija 




